
 

 
 
 
 
 
                                                                                                               31. maj 2023 

 
                                                                                                                 
 
 

Almenbos Repræsentantskabsmøde 

Onsdag den 31. maj 2023 kl. 17.00 

Jonstrup Gl. Købmandsgaard, Jonstrupvej 282, 3500 Jonstrup 

 

Deltagere                      Almenbos bestyrelse: 
                                        Per Kloster Andersen  
                                        Marie-Louise Scharling  
                                        Erik Frikke 
                                        Preben Mosolff  - afbud  
                                        Irene Denman                                                                         
                                        Vibeke Ahlmann  
                                        Frederik Gylstorff  
                                        Bent Nielsen  
                                        Heidi Kjærbye  
                                        Ingelise Buczio 
                                        Bjarne Frølund  
                                        Steen Jørgensen  

              Bodil Madsen  
               
              Afdelingsvalgte repræsentantskabsmedlemmer:    
              Henriette Denman Bispebjerg Bakke                                                                      
              Isabel Perez                   Bispebjerg Bakke   
              Marianne Varnaa - afbud Kronprinsessegade       
              Kirsten Tingleff Kirstinelund 

                                        Berit Ryberg Kirstinelund 
              Simon Kjærulff - afbud Kirstinelund      
              Benjamin Corneliussen Kornvænget 

                                        Anette Teinøe Egebjerghaven 
                                        Morten Just Nielsen - afbud Egebjerghaven                                           
                                        Jette Bork Lundebjerg 
                                        Line F.                                                                                      Lundebjerg 
                                        Ulla Raunsbæk - afbud Lundebjerg 
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                                        Ingelise Garbers  Ravnsletlund 
                                        Maria Egevang Nordre Munkegård 
                                        John Hædersdal Nordre Munkegård 
                                        Birgit Iversen Carlshøj B 
                                        Connie Andersen - afbud Carlshøj B    
  
                                        Almenbos Administration  

              Claus Sieben Hansen  
              Daniel Dilling Munk 
              Anne Kirstine Olesen (referent) 

 
  

               
                            

Dagsorden: 
 

1. Valg af dirigent 
2. Aflæggelse af bestyrelsens årsberetning, herunder om forretningsførelsen for det senest 

forløbne år - bilag 
3. Endelig godkendelse af boligorganisationens og afdelingernes årsregnskab 2022 med 

tilhørende revisionsberetning samt forelæggelse af budget for 2024 
 

  Afdelingerne  
        Bispebjerg Bakke, Kronprinsessegade, Kirstinelund, Kornvænget,  
                       Egebjerghaven, Børneinstitutionen, Lundebjerg, Ravnsletlund, Nordre  
                       Munkegård, Carlshøj B & Varmecentralen – bilag x 11 
 

 Boligorganisationen   
                Almenbos regnskab, spørgeskemaet og revisionsprotokollatet – bilag x 2 
 

  Boligorganisationens kommende budget  
        Forelæggelse af administrationsbidrag for 2024   - bilag 
 

4. Behandling af eventuelt indkomne forslag 
- Ingen forslag indkommet 

5. Beslutning om procedure for fremtidigt valg af formand  
–  i henhold til gældende vedtægter træffer Repræsentantskabet på et ordinært 
repræsentantskabsmøde beslutning om, hvorvidt repræsentantskabet eller bestyrelsen 
vælger formand og næstformand for bestyrelsen. 

6. Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter for disse 
a  Valg af formand 
     På valg er: 
      Per Kloster Andersen - genopstiller 
b  Valg af 4 bestyrelsesmedlemmer 
     På valg er:  
     Vibeke Ahlmann – genopstiller 
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     Frederik Gylstorff – genopstiller 
     Bent Nielsen – genopstiller 
     Bodil Madsen – genopstiller 
c  Valg af 1 medlem blandt de ansatte 
     På valg er:  
      Steen Jørgensen - genopstiller 
d   Valg af særligt udpeget medlem 
     På valg er: 
     Bjarne Frølund - genopstiller 
e  Valg af suppleanter for organisationsbestyrelsens medlemmer 
     På valg er:  
     Berit Rybjerg  
     Marianne Varnaa  
     Henriette Denman  
     Line Fielsøe  
     Ingelise Garbers  
     Morten Just Nielsen  
     Liselotte Feldborg  
     Sebastian Christensen (fraflyttet) 
     Anne Grete Bülow  
     Preben Bøgvald 

7. Valg af revisor 
8. Eventuelt 

 
                                                                                                       
 

Ad 1  Valg af dirigent 

Bjarne Frølund blev valgt.  

Dirigenten konstaterede herefter, at der var indkaldt til møde efter gældende 

regler og at forsamlingen således var beslutningsdygtig.  

 

Ad 2  Aflæggelse af bestyrelsens årsberetning, herunder om forretningsførelsen for 

det senest forløbne år 

                          Beretningen blev godkendt.  

Formand Per Kloster Andersen havde følgende tilføjelser til udsendte    

               årsberetning: 

 

              - Bestyrelsen har tidligere været bekymret over de stigende energiprisers 

                betydning for beboernes økonomi. Der er heldigvis ikke oplevet problemer i  

                væsentlig grad.   
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- GDPR er et vanskeligt område, som ikke er let at navigere i. Almenbo arbejder  

                 på at kunne efterleve alle kravene på området.  

               - Granskning er udført i alle afdelinger. De udarbejdede rapporter er dog af ringe  

                 kvalitet. Landsbyggefonden, underforstået beboerne, har finansieret det  

                 storstilede projekt. Bestyrelsen har anmodet administrationen om at gøre  

                 Landsbyggefonden opmærksom på, at resultatet er utilfredsstillende.  

              -  Administrationen ligger lige nu i forhandlinger med Ballerup Kommune om at  

                 frasælge børneinstitutionen beliggende i Kirstinelund, til netop kommunen.  

                 Når man er længere i processen vil repræsentantskabet, som højeste  

                 beslutningsinstans, blive indkaldt til ekstraordinært møde 

              -  Nøgletallene bagerst i årsberetningen kan bruges til at sammenligne forbrug  

                 afdelingerne imellem.  

              -  Der er opstået tvivl om hvorvidt vi som almen boligorganisation er momset på  

                 affaldsindsamling. BL undersøger sagen.  

              -  Der er nye regler for kapitalforvaltning, idet det nu er muligt for almene  

                 boligorganisationer at investere i aktier.  

              -  Ejere og lejere står over for forskellige regler i elforsyningsloven ved opsætning  

                 af solceller på tage. Det går ud over lejerne og klimamålene. 

 

            Forsamlingen havde følgende spørgsmål/kommentarer:  

             

            Hvad er status på det udførte brandtilsyn i afdelingerne? 

            Svar: DBI har foretaget de nævnte brandsyn og efterfølgende udarbejdet  

            rapporter. Disse er entydige og der er uklarheder om vigtige fokusområder,  

            som eksempelvis tagrummene, som ikke er belyst i flere rapporter. Et møde om      

            nævnte mangler er derfor afholdt med DBI, som har lovet at rette op. Når  

            rapporterne er på plads, vil beboerne få informationsskrivelse om de brandhensyn  

            der skal tages i dagligdagen.   

              

            Hvad er status på ladestandere i afdelingerne? 

            Svar:  Det er individuelt hvor langt de enkelte afdelinger er med etableringen af  

            ladestandere. Tilskud er ikke længere en mulighed og etableringsprisen for  

            afdelingerne afhænger af etableringsarbejdets størrelse.  

            Administrationen er i dialog med Scanenergi om den fastprisaftale på el, der  

            udløber ved årets udgang. Aftalen gælder alle afdelingernes fællesarealer. En  

            fremtidig mulighed kan være, at 50 % af forbruget kører på fastpris og 50 % på  

            spotpris. En ny fastprisaftale vil i dag være markant højere end hidtil, men der  

            arbejdes selvfølgelig på, at den fastlåste pris bliver lavest mulig. Andre udbydere  

            er undersøgt.  
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Ad 3 Endelig godkendelse af boligorganisationens og afdelingernes årsregnskab 2022 

med tilhørende revisionsberetning samt forelæggelse af budget 

 

 Afdelingerne 

Afdeling Bispebjerg Bakke – regnskabet blev godkendt 

Afdeling Kronprinsessegade - regnskabet blev godkendt 

Afdeling Kirstinelund- regnskabet blev godkendt 

Afdeling Kornvænget - regnskabet blev godkendt 

Afdeling Egebjerghaven- regnskabet blev godkendt 

Afdeling Børneinstitutionen- regnskabet blev godkendt 

Afdeling Lundebjerg- regnskabet blev godkendt 

Afdeling Ravnsletlund- regnskabet blev godkendt 

Afdeling Nordre Munkegård- regnskabet blev  godkendt (to stemte dog 

imod, idet regnskabet ikke forinden havde været forevist 

afdelingsbestyrelsen)  

Afdeling Carlshøj B- regnskabet blev godkendt 

Carlshøj varmecentral - regnskabet blev godkendt 

 

Forsamlingen havde følgende spørgsmål/kommentarer:  

Afdelingsbestyrelsen i Nordre Munkegård er ikke blevet præsenteret for 

årsregnskabet inden nærværende møde.  

Administrationen beklager, at regnskaberne generelt ikke er blevet 

udsendt til afdelingsbestyrelserne eller som minimum formændene 

forud for repræsentantskabsmødet.  

 

Hvordan kan fraflytninger være så dyre for en afdeling, hvis folk har 

betalt en procentdel af deres husleje til istandsættelse? 

Administrationen følger reglementet for A-ordninger for Almenbos 

afdelinger. I enkelte afdelinger har man besluttet at rette op på 

eksisterende standard i forbindelse med en fraflytning og det skal der 

bruges midler på. Der kan henlægges til formålet, men der er også 

lovgivning på området. I en periode har der således ikke været henlagt 

tilstrækkeligt til fraflytninger i eksempelvis afdeling Lundebjerg. Samtidig 

er det en kendsgerning, at der de seneste år har været voldsomme 

prisstigninger på håndværkere.  
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 Boligorganisationen 

 

Regnskab, spørgeskema og revisionsprotokollat blev godkendt. 

 

Almenbos årsregnskab viser et underskud på 485.754 kr. som primært er 

forårsaget af kurstab. Underskuddet er dog blevet mindsket af ekstra 

indtægter på lovmæssige gebyrer samt merindtægter fra 

byggesagshonorarer.  

Underskuddet dækkes ind af midler fra arbejdskapitalen.  

 

I spørgeskemaet er der som noget nyt sat kryds i ja-feltet til spørgsmålet 

om hvorvidt der er afdelinger, hvor de akkumulerede henlæggelser 

skønnes utilstrækkelige i relation til de forventede fremtidige udgifter 

vedrørende planlagt og periodisk vedligeholdelse og fornyelse. Dette 

vedrører blandt andet afdeling Lundebjerg, hvilket der skal tages højde 

for i budgetlægningen.  

                                          Revisionspåtegningen er uden forbehold og med blank påtegning. 
                                           
                                          Af protokollatet fremgår det blandt andet, at Kommunen har godkendt  
                                          byggeregnskabet for de 28 nyopførte boliger i Lundebjerg.     
                                          Ejendommens endelige finansiering  forventes fastlagt i 2023.  
                                 
                                          Der står også, at nuværende afdeling Carlshøj varmecentral alene har  
                                          den funktion, at huse en trykreduktionsinstallation for  
                                          fjernvarmeselskabet. Der vil derfor i 2023 ske  
                                          nærmere vurdering af afdelingens fremadrettede eksistensberettigelse,  
                                          herunder en vurdering af om bygningen bør nedrives, om  
                                          varmeforsyningsselskabet kan opkræves et vederlag for husning af  
                                          installationen samt om afdelingen kan fusionere ind i afdeling Carlshøj B.  
          
                                          I protokollatet gøres endsige opmærksom på, at bestyrelsen  
                                          fremadrettet skal arbejde med lovkrævede 4-årige mål for hver  
                                          afdelings samlede driftsudgifter. Dette bør også fremgå af  
                                          årsberetningen.  
 
                                           
                       

      Boligorganisationens kommende budget  
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                      Forelæggelse af administrationsbidrag for 2024 
 

                                            Administrationsbidraget stiger med 4,3% for at undgå  
                                            underskud i 2024 pga. inflationsstigninger.  

                 Administrationsbidraget blev taget til efterretning. 

 
Ad 4   Behandling af eventuelt indkomne forslag 
                           Ingen forslag til behandling. 
 
Ad 5                  Beslutning om procedure for fremtidigt valg af formand 
 
                          I Almenbos vedtægter står der følgende: Repræsentantskabet træffer på et  
                          ordinært repræsentantskabsmøde beslutning om, hvorvidt repræsentantskabet  
                          eller bestyrelsen vælger formand og næstformand for bestyrelsen.  
                          
                          I forbindelse med fusionen er det ikke blevet klarlagt hvorvidt Almenbos  
                          formand skal vælges direkte af forsamlingen eller til et konstituerende møde.  
  
                          Repræsentantskabet besluttede på baggrund heraf, at formanden vælges af  
                          repræsentantskabet og at næstformanden vælges af bestyrelsen på et  
                          konstituerende møde, hvor også et tredje medlem af forretningsudvalget  
                          udpeges.   
 
Ad 6                  Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter for disse 
                   
                          a. Valg af medlemmer 
                           
                          På valg var: 
 
                          Per Kloster Andersen  Formand                     - genvalgt for en 2-årig periode 
                          Vibeke Ahlmann    - genvalgt for en 2-årig periode  
                          Frederik Gylstorff   - genvalgt for en 2-årig periode   
                          Bent Nielsen   - genvalgt for en 2-årig periode   
                          Bodil Madsen   - genvalgt for en 2-årig periode  
                          Steen Jørgensen    - genvalgt for en 2-årig periode 
                          Bjarne Frølund   - genvalgt for en 2-årig periode 
                                                 
                                              

        Almenbos bestyrelse består herefter af: 

 Medlem valgt indtil 2025 Formand   Per Kloster Andersen 

 Medlem valgt indtil 2024    Marie-Louise Scharling 

 Medlem valgt indtil 2025    Vibeke Ahlmann      
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 Medlem valgt indtil 2024    Irene Denman 

 Medlem valgt indtil 2025                                                                Frederik Gylstorff 

 Medlem valgt indtil 2024    Ingelise Buczio 

 Medlem valgt indtil 2024                             Heidi Kjærbye 

 Medlem valgt indtil 2025                             Bent Nielsen 

 Medlem valgt indtil 2024    Preben Mosolff 

 Medlem valgt indtil 2024                             Erik Frikke 

 Medlem valgt indtil 2025                                                                Bodil Madsen  

 Medlem valgt indtil 2025                                                                Steen Jørgensen 

 Medlem valgt indtil 2025    Bjarne Frølund 

 

 b. Valg af Suppleanter for organisationsbestyrelsens medlemmer 

   

 Følgende suppleanter blev valgt for en 1-årig periode: 

 

 Suppleant for Marie-Louise Scharling  Berit Ryberg 

 Suppleant for Vibeke Ahlmann   Marianne Varnaa 

 Suppleant for Irene Denman   Henriette Denman   

 Suppleant for Frederik Gylstorff  Line Fielsøe 

 Suppleant for Ingelise Buczio   Ingelise Garbers 

 Suppleant for Heidi Kjærbye   Morten Just Nielsen  

 Suppleant for Bent Nielsen   Liselotte Feldborg    

 Suppleant for Preben Mosolff   Ej afklaret 

 Suppleant for Erik Frikke   Anne Grete Bülow 

 Suppleant for Bodil Madsen   Preben Bøgvald   

Ad 6              Valg af revisor 

                      Revisionsfirmaet Deloitte blev genvalgt. 

Ad 7              Eventuelt 

                      Ingen kommentarer. 

         

 

                                                                                                                            Møde slut kl. 18.00 

                    

                   Underskrevet digitalt af formand og dirigent 

   


